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P r o t o k ó ł  Nr ORN.0012.2.7.2016 

 posiedzenia Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki  

 Rady Miejskiej w Olecku odbytego w dniu 30 czerwca 2016 roku.  

 

 

 Na stan 7 członków Komisji w posiedzeniu udział wzięło 7 – lista obecności                      

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczyła Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz. 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku 

– Małgorzata Adameit. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir 

Hatalski, 

 Podinspektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Karol 

Warykowski. 

  

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

powitała wszystkich przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawiła porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

2. Informacja o drogach gminnych – Komisja wyjazdowa. 

3. Sprawy wniesione.  

4. Wolne wnioski. 

 

Zaproponowała zmianę kolejności punktów porządku obrad odpowiednio: 

 

1. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

2. Sprawy wniesione.  

3. Wolne wnioski. 

4. Informacja o drogach gminnych – Komisja wyjazdowa. 

 

Innych uwag do porządku posiedzenia nie zgłaszano. 

 

 

Do punktu  1 – Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

 

Uwag do protokołu z ostatniego posiedzenia komisji nie wniesiono. 

Komisja (obecnych 6 członków) przy 5 głosach za i 1 wstrzymującym przyjęła protokół                   

Nr ORN.0012.2.6.2016 posiedzenia komisji odbytego w dniu 21 czerwca 2016 roku. 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

 

Do punktu 2 – Sprawy wniesione. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poinformowała, iż wpłynęły następujące sprawy: 

 informacja o drogach przedłożona przez Wydział GKO, 
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 informacja z Gimnazjum Nr 2 im. Mikołaja Kopernika w Olecku o zawartej umowie 

najmu, 

 odpowiedź na pismo Spółdzielni Socjalnej „Razem” w Olecku w sprawie obniżenia 

opłat za najem lokalu użytkowego – odczytała fragmenty pisma. Zapytała, jaką 

powierzchnię ma lokal.  

 

Kierownik Wydziału GKO – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że lokal ma powierzchnię ok. 20 m
2
. Stawka czynszu wynosi 7 zł za m

2
 

powierzchni na miesiąc. Opłaty za centralne ogrzewanie są naliczane oddzielnie. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

wskazała, iż spółdzielnia socjalna to specyficzny podmiot gospodarczy. Pięć bezrobotnych 

osób, przeszło bardzo trudną procedurę utworzenia spółdzielni. Osoby te miały obiecane 

biuro z jak najmniejszymi kosztami utrzymania, czy nawet bezpłatne użyczenie lokalu. Jej 

zdaniem, mimo szeregu wymienionych, bardzo wysokich kosztów, ponoszonych przez gminę 

i wyliczonych w odpowiedzi na pismo spółdzielni, dochód gminy za powierzchnię 20 m
2
 „nie 

zbawi” utrzymania całego budynku.  

Podała przykład spółdzielni w województwie wielkopolskim, gdzie takie podmioty mają 

„zielone światło”. W województwie warmińsko-mazurskim także wiele samorządów wspiera 

ekonomię społeczną. Radna wyraziła nadzieję, że jesienią pojawi się w gminie Olecko 

pozytywne nastawienie do ekonomii społecznej i Spółdzielni Socjalnej „Razem”. Po prostu 

słuszne jest wspieranie przez samorząd olecki takiej inicjatywy.  

 

Wiceprzewodniczący komisji – Krzysztof Kempisty 

wtrącił, że zgodnie z przepisami czynsz musi być naliczony, ale może warto podjąć dyskusję 

na temat pomocy tego typu podmiotom i może uda się wypracować satysfakcjonujące 

rozwiązanie. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

dodała, iż od strony prawnej nie ma żadnych wątpliwości, ale uwzględniając to, jak dużo te 

osoby dały z siebie, trzeba udzielić wsparcia. Rozmawiała z członkami zarządu spółdzielni                   

i sugerowała, aby szukali nowego, tańszego lokalu.  

 

Innych spraw wniesionych nie było. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 3 – Wolne Wnioski. 

 

Komisja wnosi o wystąpienie do Zarządu Dróg Wojewódzkich w Olsztynie z prośbą                    

o informacje dotyczące planowanego mini ronda na skrzyżowaniu ulic Wojska Polskiego 

i Kolejowej, w jakim terminie problem komunikacyjny na tych ulicach będzie 

rozwiązany.  

 

Wiceprzewodniczący komisji – Krzysztof Kempisty 

zgłosił, że po lewej stronie obwodnicy jadąc z Ełku przy skrzyżowaniu w stronę Świętajna 

rośnie dużo barszczu Sosnowskiego. Prosił o zajęcie się tym i wystosowanie pisma do 

właściciela działki.  

 

Członek komisji – Wioletta Żukowska 

zgłosiła, że barszcz Sosnowskiego rośnie przy fermie świń w Siejniku. 
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Członek komisji – Wiesław Zalewski  

przypomniał, iż w imieniu mieszkańców Wólki Kijewskiej zgłosił, aby uprzątnąć eternit, 

który został zdjęty z budynku wielorodzinnego naprzeciwko dawnego dworca kolejowego. 

Eternit nadal leży, a na wniosek nie otrzymał żadnej odpowiedzi. 

 

Kierownik Wydziału GKO – Sławomir Hatalski 

oznajmił, że sprawdzi, czy odpowiedź została udzielona. Firma, która wygrała przetarg na 

utylizację azbestu w okresie wakacyjnym będzie go odbierać.  

Wyjaśnił, iż są dwa rodzaje usług związanych z azbestem. Gmina zleca zdjęcie i utylizację 

eternitu albo tylko jego utylizację.  

 

Członek komisji – Henryk Markowski 

zgłosił, iż cmentarz komunalny przy ul. Gołdapskiej jest zaniedbany, zarośnięty, alejki nie są 

odpowiednio utwardzone, a ogrodzenie jest w złym stanie technicznym.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

nawiązując do ostatnich zdarzeń pogodowych zapytała, czy dokonywano kalkulacji, czy 

środki na utrzymanie porządku są wystarczające.  

 

Kierownik Wydziału GKO – Sławomir Hatalski 

stwierdził, że środków na utrzymanie porządku jest za mało. Zdarzenia pogodowe zaburzyły 

harmonogram prac Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Olecku, 

przedsiębiorstwo musiało odłożyć planowe prace na rzecz usuwania skutków wichury.   

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

wtrąciła, iż Burmistrz wspominał, że za dodatkowe prace PGK otrzyma wynagrodzenie. 

 

Kierownik Wydziału GKO – Sławomir Hatalski 

zgodził się, że dodatkowe zlecenia są płatne. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

wskazała potrzebę wygospodarowania większej kwoty w budżecie na utrzymanie porządku w 

mieście. Poprosiła kierownika, aby w porozumieniu z prezesem spółki, podjął negocjacje z 

Burmistrzem w tym zakresie. Poddała pod rozwagę, aby zamiast usuwać chwasty 

mechanicznie, zastosować chemiczny środek chwastobójczy, szczególnie w miejscach przy 

piwnicach oraz w załamaniach wzdłuż krawężników chodników.  

 

Kierownik Wydziału GKO – Sławomir Hatalski  

stwierdził, iż budżet będzie analizowany na zakończenie półrocza. Jeśli chodzi o utrzymanie 

porządku ten typ działalności nie generuje zysku, tylko koszty. Zysk ma charakter jedynie 

społeczny.  

 

Innych wniosków w tym punkcie nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt zakończono. 

                                                                                     

 

Do punktu  4 – Informacja o drogach gminnych – Komisja wyjazdowa. 
 

Kierownik Wydziału GKO – Sławomir Hatalski 

odczytał treść informacji o drogach – w załączeniu do protokołu. 
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Członek komisji – Zbigniew Aksienionek  

zgłosił, że nawierzchnia drogi wewnętrznej w miejscowości Olecko-Kolonia jest w złym 

stanie technicznym.  

 

Kierownik Wydziału GKO – Sławomir Hatalski 

wyjaśnił, iż dróg nieurządzonych gmina ma bardzo dużo i stale trzeba monitorować ich stan. 

Starają się reagować na zgłoszenia natychmiast, najczęściej działają na wnioski sołtysów lub 

radnych. Czasem bywa tak, że po jednej ulewnej nocy, po przejeździe ciężkiego sprzętu droga 

jest w bardzo złym stanie. 

Odnośnie betonowych słupków granicznych w granicach pasa drogowego powiedział,                         

iż planuje się ich wkopywanie w miejscach załamań granic działek, bo problem, występuje 

głównie na polach.   

 

Członek komisji – Wioletta Żukowska 

zwróciła uwagę na odcinek drogi z Lesku w stronę Skowronek na wysokości wjazdu przy 

tartaku. Obecnie są tam płyty betonowe, ale odcinek jest w złym stanie technicznym. 

 

Kierownik Wydziału GKO – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że usypanie żwiru na płyty nic nie da, w tym przypadku zasadne jest jedynie 

przebudowanie drogi, ale to byłby już wniosek do budżetu na przyszły rok. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

zapytała, czy mieszkańcy Olecka zostali w jakiś inny sposób poinformowani o jutrzejszej 

reorganizacji ruchu w mieście, w związku z Rajdem Polski, niż tylko przez miejską stronę 

internetową. 

 

Kierownik Wydziału GKO – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, iż tablice z informacjami o rajdzie zostały powieszone na terenie gminy już 

miesiąc temu. W mieście rajd się nie odbywa, przy Placu Wolności jedynie nie będzie 

swobodnego ruchu.   

 

Członek komisji – Grzegorz Wróblewski 

zapytał, czy organizatorzy rajdu zwracają pieniądze za zniszczone drogi.  

 

Kierownik Wydziału GKO – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że zgodnie z umową jest ustalony ryczałt za każdy kilometr dróg, a jeśli koszt 

naprawy przekroczy ryczałt, to nastąpi dodatkowy zwrot wydatków.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

nawiązując do przedłożonej informacji zapytała, o której dokładnie drodze w Plewkach jest 

mowa. 

 

Podinspektor Wydziału GKO – Karol Warykowski 

wyjaśnił, iż jest to droga na prywatnej posesji, którą komisja oglądała rok temu. Właściciel 

„wyjeździł” drogę na swojej działce łącząc się z drogami publicznymi po jednej i drugiej 

stronie jego nieruchomości. Tej drogi nie ma na mapie.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

podziękowała za przedłożoną informację oraz za chęć współpracy, zrozumienia i szukanie 

wspólnych rozwiązań. Widać dużo wykonanej pracy oraz wiele zrealizowanych wniosków. 

 

Komisja ustaliła, iż w pierwszej kolejności członkowie udadzą się na drogi gminne                         

w miejscowości Dobki, Zajdy, Kukowo, a następnie na ulice w mieście (ulica od przedszkola 
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samorządowego w stronę ul. Kolejowej, ulice Słoneczną, Jagiellońską i Zamkową – teren 

przy szkole i komendzie policji). 

 

 

Po obejrzeniu stanu dróg gminnych Komisja zgłosiła następujące wnioski: 

1) o przebudowę drogi gminnej Rosochackie – Dobki, odcinek ok. 3 km, jest to 

najprostsza droga, bez dużych wzniesień, stanowi skrót o 5 km na trasie autobusów 

szkolnych, co daje oszczędności w kosztach tych przejazdów, 

2) o usunięcie barszczu Sosnowskiego w samej wsi Dobki, 

3) o organizowanie spotkania informacyjnego z sołtysami wsi, na których terenie 

przebiega trasa rajdów samochodowych: sołtysi chcą rzetelnie informować 

mieszkańców sołectw o przebiegu, terminach przejazdów rajdowców, właściciele 

domów przy trasach zabezpieczają domy, okna przed uszkodzeniami, pola przed 

zniszczeniami w uprawach czynionych przez kibiców rajdu samochodowego. Sołtys 

Dobek zgłosił postulat,  aby do warunków umowy dotyczącej przebiegu rajdu 

włączyć zabezpieczanie pól uprawnych, 

4) o przebudowę drogi brukowej w pobliżu gospodarstwa Zajdy 19, 

5) o naprawę zapadniętego gruntu przy przepuście na drodze szutrowej w pobliżu 

budynku Zajdy 52, 

6) o naprawę wjazdu z drogi szutrowej z Zajd do drogi nr 65, 

7) o ustalenie na ul. Jagiellońskiej własności gruntu od sklepu meblowego wzdłuż do 

rzeki Legi – teren obecnie zagrodzony (dawniej przejezdny do samej rzeki), 

8) ul. Zamkowa przy internacie ZST i Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej – 

sprawdzenie i ewentualna zmiana miejsca oznakowania – znak strefa zamieszkania 

posadowiony po lewej stronie i mało widoczny, 

9) ul. Zamkowa przy garażach Policji – ustalenie właściciela gruntu, na którym rośnie 

drzewo (okazała lipa) w celu dokonania zabiegu usunięcia suchych konarów                         

i uprzątnięcia połamanych konarów znajdujących się w pobliżu drzewa. 

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

 

          Protokołowała                              Przewodnicząca Komisji        

    Małgorzata Adameit                                           Maria Wanda Dzienisiewicz 

 

 


